
 

 

Referat af møde i SYNODE 2024 i Sankt Annæ Kirke 

Sankt Annæ menighed afholdt sit synodemøde med inspiration af Verdenssynodens 

temaer: ”fællesskab – deltagelse – mission” torsdag d. 18. januar 2024. 

Der deltog 12 menighedsmedlemmer, som repræsenterede alle aldersgrupper, 

sproggrupper, lægfolk og søstre. 

Debatten var livlig og koncentrerede sig om menighedsrådets virke og 

kommunikation. 

Man ønsker mere synlighed fx ved at give meddelelser under publicanta.  

Det blev foreslået, at menighedsrådets medlemmer gjorde sig til kende og blev i 

kirken efter messen og deltog i søndagskaffen. 

Menighedsrådet skal være mere proaktivt. Hvem henvender man sig til? 

Referatet fra rådets møder skal ligge skriftligt i kirken og ikke kun på hjemmesiden. 

Hvad bliver pengene brugt til, hvad er budgettet? – der mangler synlighed. 

Ordenssøstrene vil gerne deltage i menighedsrådet som en styrke og et yderligere 

bindeled mellem sproggrupperne. Møderne er offentlige, men søstrene skal nok 

indbydes direkte. 



Vi har haft en større oprydning af den store sal og siderummene. Det var dejligt at se 

så mange vise omsorg for kirken og arbejde på tværs af sproggrupperne. Vores 

spansktalende præst, Jacek, viste sig meget aktiv, hvilket glædede mange. 

Kan vi iværksætte andre fælles arrangementer ud over Sankt Annæ Dag? 

Siderummene skal indrettes bl.a. til de unge, så de har et sted at mødes. Alle viste 

bekymring for det manglende fremmøde og deltagelse i messen. 

Hvordan får vi flere til at komme? Forældre som børn og unge?  

Kan de unge deltage mere synligt i messen, få ansvar, være lektorer, give dem 

opgaver så som forbønner og pengeindsamling ved offergang 

Familiekirke er et godt initiativ, der peger fremad.  

Et spændende forslag var at invitere firmanderne – og deres forældre - hvert 5. år. 

Søstrene kunne komme på forskellige møder og fortælle om deres arbejde. 

Nogle efterlyste præsternes virke: 

Kan de deltage i flere møder med 1. kommunikanterne og firmanderne?  

Deltager de i kirkekaffen? 

Er præsterne synlige i skolens regi?  

Holder de prædikener fra hjertet? Prædikener, som menigheden og de unge kan se 

sig selv i?  

Hvordan foregår kommunikationen og samarbejdet mellem præsterne? 

Kan vi få præster med dansk baggrund? 

Konkrete forslag: 

Menighedsrådet skal have et årshjul med menighedens højtider og arrangementer. 

Skal hænges op i våbenhuset. 

Der skal udarbejdes et ugeskema, hvor man kan se de mange aktiviteter, kirken har 

hver uge. Skal hænges op i våbenhuset. 

Skiltning med MobilePay, som man kan betale til, når man ikke har kontanter med. 

Skal hænges op i våbenhuset. 

Ref.  Bjarne Ackey, sognesekretær 


